
Valtuustoaloite: Kuntoutuksen järjestäminen 

Kuntoutus on ennaltaehkäisyä ja toimintakyvyn parantamista parhaimmillaan. Oikea-aikaisella ja 
riittävällä kuntoutuksella ennaltaehkäistään palvelun tarpeen lisääntymistä ja erikoissairaanhoidon 
kustannuksia. Kuntoutusyritykset ovat suurimmaksi osaksi pieniä 1-3 henkilön yrityksiä, jotka 
tuottavat palveluita ketterästi ja laajasti koko hv-alueella. Kuntoutusyrityksissä on korkea laatu ja 
täydennyskouluttautuminen on korkealla tasolla. Harmillisesti kuntoutusyrityksiä ei hyödynnetä 
tarpeeksi ja mm. Halin ja Kuntoutusyrittäjien kyselytutkimuksista selviää, että valtakunnallisesti 
yritysten asiakasmäärät ja ostot ovat pienentyneet viime aikoina. Tämä ilmiö ei tue alueen 
asukkaiden hyvinvointia ja sillä on vaikutusta myös alueen elinvoimaan. Me allekirjoittaneet 
haluamme, että hyvinvointialue selvittää ja tuo tiedoksi aluevaltuustolle, miten kuntoutus on 
Soitessa järjestetty, mitä palveluita ja miten asiakkaille tuotetaan. 

 

Pyydämme vastauksia seuraavin kysymyksiin viimeiseltä kolmelta vuodelta: 

1) Ovatko hv-alueen terapia-asiakkaiden asiakasmäärät (puhe-, toiminta-, psyko- ja 
fysioterapiassa) muuttuneet? Mitä asiakasmäärät ovat? 

2) Kuinka monta terapeuttia hv-alueen palveluksessa työskentelee ja mikä on terapeuttien 
yhteenlaskettu palkkakustannus sivukuluineen vuositasolla? 

3) Paljonko on käytetty ostopalvelua / palveluseteliä palveluiden ostoon vuositasolla (eurot ja 
suoritemäärät)? Mikä on keskimääräisen terapiaoston (45/60 min) arvo? 

4) Kuinka paljon potilassuoritteita hv-alueen terapeutit tekevät vuositasolla? 

5) Kuinka moni potilas jonottaa palveluihin? 

Yhteistyötä tarvitaan hv-alueen, yksityisen- ja kolmannen sektorin kesken, jotta pystymme 
tuottamaan laadukkaat ja tehokkaat kuntoutuspalvelut alueella.  

Palveluseteli hankinnan välineenä on pienille yrityksille paras, sillä kilpailutukset ovat pienyrittäjille 
liian raskaita ja aikaa vieviä. 
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